
 

 

ročník  VI.         číslo 4 / 2014  

Škola  Kolešovice   

1. října  1945 byla zřízena v obci 

O b č a n s k á  š k o l a .                    

Když 1. listopadu byla provedena 

na území ČSR měnová reforma, 

měla škola pokladní hotovost 

14 471 korun. 15. prosince byla 

v obci založena i škola mateřská. 

Učitelkou se stala Marta Balou-

nová ze Semil. Na pokyn vlády- 

pro nedostatek uhlí začaly vá-

noční prázdniny už 15. prosince 

a trvaly do 7. ledna.  Toho dne 

se konal zápis dětí do mateřské školy. Bylo zapsáno 36 dětí.   17. ledna se konala druhá schůze Rodičovského 

sdružení. Byl projednán návrh na stavbu nové budovy Obecné školy. V únoru 1946 přišel do školy další           

učitel – František Novotný z Kroučové .  Tím mohla vzniknout  třetí třída. 1. třída – 19 dětí, 2.  35 dětí a 3. 39 

dětí. Tři žáci dostali dvojku z chování, nedostatečný prospěch mělo deset žáků. V sedmém čísle Žateckých 

novin z 15.2.1946 se psalo, že „Učitelstvo obce Kolešovic je v plné práci. Pracují v knihovní radě, jako kulturní 

referent, důvěrník sociální pomoci,  v oddělení péče o mládež. I vzdělavatel u hasičů je učitel. Doufejme, že se   

nebudou učitelstvu házet klacky pod nohy a že všem bude také trochu přáno“.                                                  

V březnu byla  na společném shromáždění všeho žactva odměněna  nejlepší žákyně Anna Sklenářová knihou  

Babička.  17. listopadu 1946 byla  škola uzavřena pro záškrt žákyně 1. ročníku Anny Daňkové. Její dvouletý    

bratr František  na záškrt zemřel.  1. prosince přišel na školu další  učitel - Zdeněk Křivánek.                   

V  t o m t o  r o c e  n a s t o u p i l a  i  u č i t e l k a  r u č n í c h  p r a c í  E m i l i e  M a t u r o v á .                                                              

Na jaře 1947 bylo repatriováno mnoho rodin z Volyně. Tím počet žáků stoupl na 102. Ruštinu vyučoval pan    

Zajíc, pravoslavný farář , který se vrátil z Volyně.   To vše se píše v kronice školy. A my dodáváme, že škole je 

přáno i nyní – dostane zateplení a novou fasádu, na kterou je schválena dotace ze SFŽP. Realizace se předpo-

kládá v roce 2015.                                     … a příště budeme v kronikách pokračovat.                - li - 

Léto 

Slunce, dlouhé dny, teplé noci, kouzelné večery, koupání, grilování, výlety, dovolená a 

hlavně – prázdniny, slovo, které dětským uším zní jako rajská hudba. Děti nemají žádné 

povinnost, vstávají  kdy se jim zachce, často až k obědu, babičky vyvařují ta nejlepší jídla,  

děti nikam nemusí spěchat, o náplni svého volného času si rozhodují většinou samy, pros-

tě dva měsíce radovánek.  Marie Terezie vydala v roce 1774 Všeobecný školní řád a tím 

zavedla  školní docházku.  Ona ale vlastně tehdy  nic nepřikazovala, ale laskavě formu-

lovala přání:“Rádi bychom viděli, kdyby rodičové svých dětí,  ve věku šesti až dvanácti 

let, do škol posílali.“  Josef II. se asi snažil toto nařízení trochu odlehčit a tak v roce 1787 

stanovil na červenec a srpen prázdniny pro celé Rakousko-Uhersko .  V jiných státech   

bývají prázdniny pouze pětitýdenní, jen  u nás a v Rakousku zůstaly od doby jejich         

zavedení osmitýdenní.  A tak, jak se mnohé maminky konce srpna nemohou dočkat, tak 

dětem s ubývajícími volnými dny přibývá  trochu starostí, možná, pro některé i těšení na 

nové školní „radovánky“.                 

Užívejte si druhou polovinu prázdnin plnými doušky!                    - li - 



 

 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 16.6. 2014:   

Přítomni: M. Dvořák, J. Čečrdle, J. Kovář,  J. Poděbradská, J. Hrenáková, M. Brabcová, T. Hrenák,  J.Kozlerová,      

J. Procházka  

- Starosta obce na pracovní poradě uvítal hosty pana R. Dvořáka, ředitele MAS Rakovnicko a pana Vránu, kteří     

přítomným zastupitelům představili projekt meziobecní spolupráce na plánovací období 2015 – 2020 na území regio-

nu Rakovnicka, zejména pak v oblasti vzdělávání a konkurence schopnosti regionálních škol. Po seznámení s tímto 

projektem, zastupitelé obce vznesli několik dotazů k tomuto tématu.        

- V úterý 24.6.2014 se koná veřejné zasedání ZO Kolešovice. Hlavním bodem programu je projednání závěrečného 

účtu obce za rok 2013.  Poté starosta obce zastupitele seznámil s dalšími body, které budou na veřejném zasedání 

projednány. - Od 1.6.2014 nastoupil na VPP pan Václav Svítek a paní Halyna Čermáková.                    

- Starosta podal zprávu o návštěvě zástupců firmy AF City Plan Praha, kteří na žádost starosty přijeli, aby před blíží-

cí se výstavbou kanalizace v horní části obce dojednali konkrétní podobu výstavby chodníku od Haiplonu směrem       

na Hořesedly. Dále pak zástupci firmy AF City Plan na základě dohody zastupitelů obce prošli část ulice od okálů 

směrem k potoku, aby připravili studii o výstavbě chodníku v této části obce. Před samotným zahájením prací nad 

studií proveditelnosti bude zastupitelům předložen cenový návrh za tuto službu. Zastupitelé s tímto postupem souhla-

sí.                     

- Starosta obce navázal na bod z poslední pracovní porady, kde proběhla informace o rekonstrukci střechy nad tělo-

cvičnou základní školy. Po oslovení 4 náhodně vybraných firem, předložil nejnižší cenovou nabídku pan Vladimír 

Majer z Rakovníka ve výši 35.592,- Kč. Výměna 15 šablon na střeše proběhne v období letních prázdnin.                   

- Dne 28.5.2014 vykonali zástupci SZIF kontrolu využití dotace na rekonstrukci budovy pošty.  Při kontrole nebyly 

zjištěny žádné nedostatky.                   

- Starosta zhodnotil průběh a poděkoval všem zúčastněným za pomoc při organizaci Klání o krakovecký meč.   

- Starosta podal zprávu o průběhu rekonstrukce strouhy a mostku za nemovitostí paní D. Štillerové.                   

- Na základě hodnocení žádosti o poskytnutí dotace na zateplení budovy základní školy bylo zjištěno SFŽP, že obec 

vykazuje vyšší finanční zadlužení, než je přípustné pro přidělení dotace. Z tohoto důvodu musela obec předložit po-

tvrzení od České spořitelny, že vstoupila do jednání ve věci poskytnutí úvěru na zateplení ŽS Kolešovice. Z tohoto 

vyplývá, že v případě poskytnutí dotace v roce 2015 bude obec potřebovat na spolufinancování zateplení úvěr od 

České spořitelny. Proti tomuto postupu neměl nikdo ze zastupitelů námitek.                                   

- Starosta obce podal informaci o proběhlém jednání ve věci kritického stavu stromů podél zámeckého rybníka. 

V kritickém stavu jsou dva stromy v majetku Domova Kolešovice a jeden strom v majetku Rybářství Třeboň. NPÚ 

vypracuje závazné stanovisko o stavu stromů. Dalším krokem bude vypracování žádosti o vyjmutí těchto stromů 

z památného stromořadí dubů. Žádost o  vyjmutí a podání na MěÚ Rakovník, odbor památkové péče zajistí vlastník 

pozemku.              

- Zastupitelka M. Brabcová pozvala zastupitele ve středu 25.6.2014 na otevření klubovny ČSŽ a místní knihovny.   

Informace z pracovní porady, která se konala 7.7.2014  

Přítomni: Dvořák, Kovář, Hrenáková, Brabcová, Poděbradská, Čečrdle 

- Zastupitelé obce se dohodli na termínu veřejného zasedání, které se bude konat dne 15. 7. 2014, a starosta přítomné 

seznámil s jeho programem. Dále oznámil, že v úterý 8. 7. 2014 jede do Prahy na MZe podepsat a převzít Rozhodnu-

tí o poskytnutí dotace na výstavbu kanalizace Kolešovice.             

- Pan Šafránek majitel domku č. p. 166    na začátku 90 let podal žádost o souhlas s oplocením části obecního pozem-

ku. Této žádosti bylo v té době vyhověno. Protože však pozemek užívá bez právního vztahu, měl by si podat žádost  

na obec o jeho pronájem. K tomu bude vyzván dopisem. Zastupitelé s tímto souhlasí.                                    

- Obec podala na jaře letošního roku dvě žádosti  na Státní fond životního prostředí o dotaci na zateplení velké a   

malé školní budovy a kulturního domu. Dotace na zateplení školy byla obci schválena a s její realizací se počítá 

v roce 2015. Žádost o dotaci na zateplení kulturního domu se  z důvodu nízkého ohodnocení dostala do zásobníku 

akcí. S její realizací se počítalo též v roce 2015.  Starosta byl osloven zástupcem firmy, která byla vybrána 

k administraci této akce včetně podání žádosti s tím, že pokud by se zateplení realizovalo letos, obec  by dotaci do-

stala. Starosta navrhl tuto akci uskutečnit ještě letos. Bude ale nutné provést rozpočtové opatření a přesunout rozpoč-

tové výdaje ve výši 1 milion Kč na příslušný paragraf a položku. Celková spoluúčast obce na této akci činí 1,3 milio-

nu Kč. Zastupitelé s tímto souhlasí. Rozpočtové opatření bude jedním z bodů jednání na veřejném zasedání.     

- V nejbližší době bude zahájena výstavba kanalizace, v jejímž rámci bude provedena nová trasa na školním dvoře. 

Do nové šachty zde umístěné bude napojena přípojka z malé školní budovy č. p. 44. Stávající přípojka je uložena 

nízko pod povrchem a navíc je umístěna do pozemku paní Blanky Trojáčkové. Starosta paní Trojáčkovou oslovil, 

zda by byla ochotna odprodat část svého pozemku okolo malé školní budovy v šíři cca 2,5 metru. Paní Trojáčková 

souhlasila s tímto návrhem. Obec zadá vypracování geometrického plánu na oddělení části pozemku, o který má   

zájem. Koupě části pozemku s konkrétním parcelním číslem bude jedním z bodů jednání zastupitelstva na veřejném 

zasedání.                              

-  Starosta informoval o stavu dešťové kanalizace a mostku k nemovitosti paní D. Štillerové. Problém bude řešen ve 

spolupráci s firmou Stavby Rakovník s.r.o.    



 

 

 - Při pozemkových úpravách došlo ke zúžení cesty okolo rybníka Podskal. Do této cesty je počítáno s uložením vý-

tlačného potrubí z ČSOV 2 a elektrických kabelů. Pozemek, sousedící s cestou až k ČOV, vlastní paní Zdeňka Kotí-

ková. Protože tento pozemek je vhodný pro uložení potrubí a zřízení přístupové cesty k ČOV z východní strany a 

pěšiny okolo ní, navrhl starosta uskutečnit směnu tohoto pozemku za pozemek obecní v lokalitě V Dolíkách, který je 

přibližně stejné výměry. Záměr je již s paní Kotíkovou předjednán a ta s ním souhlasí. Starosta zadá vypracování 

směnné smlouvy. Tato záležitost bude jedním z hlavních bodů jednání na veřejném zasedání. Zastupitelé neměli ná-

mitek.                

-  Porady se zúčastnil ředitel Rakovnicko o.p.s. pan Radomír Dvořák. Seznámil zastupitele s průběhem rekonstrukce 

sušárny chmele, která je v současné době v majetku občanského sdružení Sušárna Kolešovice. Obec se na rekon-

strukci podílela zajištěním povinné finanční spoluúčast k dotaci z programu Leader ve výši 200.000,- Kč. Tato částka 

byla schválena v rozpočtu obce na rok 2014. Dále bylo diskutováno o zajištění jejího provozu, který bude letos zahá-

jen, samozřejmě včetně sušení chmele. Bylo projednáno zajištění akcí Rockchmele a Dočesná. K tomu bude ještě 

svolána schůzka na den 4. 8. 2014 do sušárny, kde budou přiděleny úkoly k jejich zajištění.  

Pravidla soutěže zní jasně, vítězná 

obec pořádá Klání o krakovecký 

meč příští rok. Jubilejní 10. ročník 

Klaní o krakovecký meč se za krás-

ného slunečného počasí konal          

v sobotu 7.června 2014 

v Kolešovicích na prostranství          

u dětského hřiště. V 9 hodin začala 

registrace družstev do soutěžní listi-

ny a v 10 hodin předstoupilo 7 druž-

stev před hlavní pódium, aby si vy-

slechlo organizaci a řád celého dne.  

Zahájení obstaral Josef Švejk spo-

lečně s družinou C. a K. Šraml         

a převyprávěl svoji vojenskou      

anabázi. Se soutěžícími se pozdravil 

a popřál hodně sportovních úspěchů. 

Pak se soutěžící se zástupci pořáda-

jící agentury Equites a Arminger 

odebrali na dětské hřiště, kde byl 

připraven první soutěžní úkol, laby-

rint. V něm se domácí tým umístil 

na druhém místě. Následoval hod 

kládou, hádání postav z filmů           

a farmářský běh s pytli, naplněnými 

kameny.  Po čtyřech kolech soutěže 

byl domácí tým na prvním místě       

a jeho taktika byla jasná. Zvítězit! 

V polední pauze, kdy postupně 

všechna družstva odešla na oběd do 

kulturního domu, pokračoval          

ve svém vystoupení Josef Švejk a po 

něm vystřihly kankán tři sličné    

tanečnice. Ostatní disciplíny na    

odpoledne byly již tajné.  

„Samozřejmě využijeme domácí 

půdy. Domácí prostředí nám letos 

pomohlo i při sestavování družstva. 

Šlo to lehce, dokonce máme i dva 

náhradníky," zkonstatoval kapitán 

družstva Tomáš Hrenák. Družstvo 

ze Senomat mělo podobnou taktiku: 

„Vyhrát a nezranit se. Dát dohroma-

dy družstvo bylo také celkem snad-

né. Lidé se znají a soutěže se účastní 

už dlouho.“ řekl zástupce senomat-

ského družstva. Po přestávce se 

účastníci klání „rozehřáli" při chytá-

ní pivních tácků. „Znáte to, když 

třeba čekáte na svoji partnerku 

v hospodě, tak rukou odrazíte tácek 

na stole a ten, než ho chytnete, se 

musí otočit o sto osmdesát stupňů," 

popisoval soutěžícím i divákům, 

moderátor soutěže Jiří Koděra.  Tác-

ky ležely na kelímku s vodou. Popr-

vé se ve vzduchu roztočil pouze 

jeden tácek. Ten chytili všichni. Ale 

v druhém kole k němu přibyly hned 

dva, pak další tři a tak se to stupňo-

valo. Chytit třeba pět tácků už vyža-

dovalo pořádné soustředění a ob-

ratnost. 

Pak následovalo štafetové pití 

piva a snězení pečené brambory 

v nejkratším možném intervalu. 

Pohled na průběžné pořadí byl 

hezký a vypadalo to, že domácí si 

vítězství již nenechají ujít. Bohu-

žel přišla závěrečná disciplína. 

Jízda na raftu kolem bójky         

po zámeckém rybníku za dvojná-

sobný počet bodů a ta se domácím 

borcům vůbec nevyvedla. Obsadi-

li v ní poslední místo. Toto zako-

lísání je odsunulo v celkovém 

pořadí na pěknou druhou příčku.   

Doslova na poslední chvíli jim   

vítězství vzalo družstvo obce Dra-

houš.  Na dalších místech se umísti-

la Kroučová, Krupá, Kolešov a   

Senomaty a startovní pole uzavřel 

Rakovník. Klání o krakovecký meč 

pořádal Svazek měst a obcí Rakov-

nicko ve spolupráci s obcí Kolešovi-

ce.      Finančně     a věcně soutěž 

podpořil Královský pivovar Krušo-

vice, Becker Bohemia Kralovice, 

Teslet Nový Dvůr, Procte&Gamble 

Rakona    Rakovník a Česká spoři-

telna. Tak příště nashledanou na 

Drahouši.        

 -  bp  - 

Stalo se … Klání o krakovecký meč 

 

Sobota, 23. srpna 2014 od 19 hodin  

před Kulturním domem Kolešovice 

vystoupí 
(DHEPO) 

Obec Kolešovice zve občany na tradiční (2 ND) 

http://d.takeit.sk/vv_show_url.php?idk=89729&idc=2509909&ids=357&idp=86113&url=http%3A%2F%2Fwww.travel2002.cz%2F%3Futm_source%3Ddenikcz%26utm_medium%3Dlink%26utm_campaign%3Ddenikcz_italie


 

 

Stalo se v našem Domově . . .  

ZÁMECKÁ POUŤ 

Rok se s rokem sešel a v našem parku to opět žilo. Přes-

tože počasí se dlouho rozmýšlelo, zda se nad námi slitu-

je, bylo hezky, nepršelo, a tak si mohli nejen naši uživa-

telé, ale i návštěvníci užít skvělou atmosféru odpoledne 

" na zámku". Bylo z čeho vybírat. Na děti čekalo mnoho 

lákadel, a tak mnohé z nich odcházely spokojené po 

jízdě na koni, s namalovaným obrázkem v ruce i na obli-

čeji, vyřáděné na trampolíně či v kleci s balónky. Dospě-

lí si mohli prohlédnout zámek, zakoupit něco na památ-

ku nebo posedět u výborného občerstvení. 

Na všechny čekal bohatý program, který zahájili slav-

nostními fanfárami Rakovničtí trubači. Ředitelka Domo-

va Taťána Čížková a starosta Obce Kolešovice Martin 

Dvořák všem popřáli dobrou zábavu, a pak následovala 

vystoupení Tanečního kroužku Mgr. Ivy Cafourkové ze 

ZŠ Šanov, kouzelnická show Jana Vaidiše a westernové 

řádění Vladimíra Špáni. K poslechu a tanci hrála skvěle 

sehraná kapela Hon na medvídka. 

Za sebe musím říci, že se odpoledne moc povedlo a   

doufám, že se nám podařilo přiblížit život našich uživa-

telů veřejnosti tak, aby změnila pohled na pobytové 

služby pro naše seniory. 

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se na organizaci a 

úžasné atmosféře podíleli, a těšíme se na další ročník 

Zámecké pouti 2015.    

   Bc. Martina Hejdová 

LÍSTEČKY Z OBCE  

*  Typické houkání naší Kolešovky slýcháme od soboty 11. července. Mašinky jezdí každou sobotu.                  

*  Policie už zná pachatele krádeže zvonu ze hřbitova.                       

*  Dotaci na kanalizaci jsme získali a od 14. července se začíná pracovat. První etapa budování kanalizace začne od    

Rakochmelu ke škole, aby byla hotová do začátku školního roku. Držme si palce ať jde vše hladce.                   

*  Rekonstrukce sušárny byla dokončena a v srpnu se může začít sušit. Jak historicky cennou budovu máme v obci 

jste mohli vidět ve zprávách z regionu na ČT 1 ve čtvrtek 17. července 2014 a kdo neviděl, může si kliknout — zají-

mavosti z regionu Sušárna Kolešovice.                           

*   Od 25. června  může ČSŽ plně využívat svou klubovnu. Prohlédnout si klubovnu a knihovnu přišli zastupitelé na 

pozvání kolešovických žen. Knihovně a čtenářům se stále v provozní době, každé úterý od 15.30 do 18.30 hodin 

bude věnovat Kristýna Kalíková.                          

*   Připomínáme, že stále je možnost nahlásit na Obecním úřadě v Kolešovicích  číslo mobilního telefonu, na které 

budou zasílány SMS s důležitými informacemi (náhrada za poškozený obecní rozhlas).                    

*   Na třídění odpadu jsme si již zvykli. Jen některým se možná nevryl do paměti den. Připomínáme tedy, že plasty 

se odvážejí poslední středu v měsíci a pokud paměť neklame, tak ta je jenom jedna. V jiném termínu odkládejte 

pytle s plasty do sběrného dvora, ne na sběrné místo.                       

*   Stále častěji je využíváno zámecké nádvoří místního Domova Kolešovice k svatebnímu obřadu. I letos se 

v prostředí, které se vyrovná zámeckým zahradám konal 12. června 2014 svatební obřad.                      

*     Na budovu pošty budou vráceny obě sochy po dokončení restaurátorských prací.                    

*    Bylo zahájeno výběrové řízení na dodavatele stavebních prací na akci Snížení energetické náročnosti Kulturní ho 

domu Kolešovice. V případě, že obec obdrží rozhodnutí o přidělení dotace, bude možné stavební práce zahájit v prů-

běhu srpna - výměna oken, zateplení obvodového pláště a rekonstrukce stropu nad přísálím.                    

*     Provoz sběrného dvora  -  dovolená: 3., 4., 6. a 10. září 2014.                         

*    Zdravotní středisko Kolešovice - dovolená 4.8.  -  15.8.2014, včetně.   Zastupuje paní MUDr. Jana Císařová,  

Jesenice (Pondělí, Úterý, Středa, Pátek 8 -11 hodin, Čtvrtek 13 - 16 hodin) - telefon 313 599 222.                 

*     Nejen v Kněževsi, ale i na kolešovické návsi vyrostly hřiby. Škoda, že někdo dal přednost smaženici před     

houbařskou vzácností.          -  jp - 

http://www.ceskatelevize.cz/porady/10091005596-zajimavosti-z-regionu-praha/214411030920720-zajimavosti-z-regionu/
http://www.ceskatelevize.cz/porady/10091005596-zajimavosti-z-regionu-praha/214411030920720-zajimavosti-z-regionu/


 

 

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice informuje …  

Okresní kolo hry Plamen 
Poslední květnový víken patří v kalendáři hasičských soutěží  na 

Rakovnicku už tradičně druhému kolu hry Plamen, vyvrcholení 

celoroční činnosti mladých hasičů. V družstvu starších 

z Kolešovic je hned několik členů, kteří vzhledem k svému věku 

mohou závodit v této kategorii letos naposledy. A tak družstvo 

čekala poslední „dvoudenka“. Připomeňme, že z prvního kola 

v Pochvalově jsme si přivezli čtvrté místo ze Závodu požárnické 

všestrannosti a páté místo ze Štafety dvojic. 

Tentokrát jsme vyrazili do sportovního areálu v Senomatech. 

Jako vždy jsme v pátek ráno  nakoupili zásoby jídla, postavili 

stany a pustili jsme se do trénování na dráhách. Odpoledne se 

konal zahajovací nástup všech družstev a začínalo se první disci-

plínou – štafetou CTIF – 6. místo. Pak už jsme opékali buřty a 

byla volná zábava. V sobotu ráno startovala štafeta 4 x 60 metrů 

– brali jsme 4. místo. Následoval požární útok CTIF – naše silná disciplína. Tentokrát sice s chybičkou, ale i tak jsme 

získali druhé místo. V poslední disciplíně, požárním útoku, se našim závodníkům nedařilo a časem 51,41 skončili až 

na sedmém místě. Celkem tedy 28 bodů za umístění, což stačilo na celkové 4. místo. O jeden bod za místem třetím! 

 

Ukončení soutěžní sezóny 
Poslední červnový pátek připravili členové sboru pro naše mla-

dé hasiče rozloučení se soutěžní sezonou. Odpoledne plné her 

se konalo u dětského hřiště. Děti se rozdělily do dvou věkově 

smíšených družstev (4 – 15 let). Nejdříve hledaly v lese 

„poztrácené“ lístečky s písmenky a čísly a kapitán 

z donesených lístečků sestavil větu. Z dalších her jmenujme 

přelévání vody kelímkem do plastových lahví nebo míčové hry. 

Všechny děti si zasloužily odměnu! Opekli jsme buřty a         

po sedmé hodině jsme se rozešli domů. 

 

Požár stohu 
Místní jednotka požární ochrany byla v sobotu 7. června  kolem 

půl druhé odpoledne vyzvána k výjezdu k požáru stohu v Hořesedlích. Z Kolešovic vyjeli Pavel Novotný, Jan Ritter 

a Jiří Čečrdle a dorazili na místo chvíli před profesionálními hasiči z Rakovníka. Požár shnilé slámy a jiného 

„zeleného“ odpadu uhasili. Nicméně, vzhledem k charakteru hořící směsi, bylo nutné celou hromadu manipulátorem 

přeházet, „prolít“ vodou a tím zamezit znovuvzícení. Kolešovičtí zůstali a hlídali požářiště.  V parném vedru to byl 

skutečně náročný zásah! 

 

Výlet do rodinného parku Mirakulum 
V neděli 15. června se uskutečnil výlet místních obyvatel do    

rodinného parku Mirakulum v Milovicích. Akci zorganizovala 

paní Lucie Šrámková. Podařilo se domluvit s obcí uhrazení      

dopravy na místo a tím, že jsme náš zájezd v parku ohlásili, jsme 

měli slevu na vstupném a také jsme se do areálu dostali přednost-

ně!  

Park je v příkladem skvělého využití bývalého vojenského prosto-

ru v Milovicích. Najdeme tu desítky herních prvků pro nejmenší  

i větší děti, minizoo, malé i velké trampolíny, dostatek občerstvo-

vacích    

a odpo-

činkových míst, zelené bludiště, hrad s podzemím, rozma-

nité   lanové hrady a prolézačky různých úrovní obtížnosti. 

Zájezdu se zúčastnilo 51 lidí - většinou celé rodiny s dětmi. 

V deset hodin jsme vstupovali do areálu. Někteří si zapůjči-

li dřevěný vozíček na batůžky nebo děti, vzali jsme si mapu 

areálu a vyrazili jsme. Rozlehlý prostor poskytl zábavu      

na celý den. U autobusu jsme se sešli zase až v 17 hodin. 

Výlet se náramně vydařil, všichni byli spokojení! Drobnou 

kaňkou na dobré náladě bylo zranění jednoho dítěte, naštěs-

tí se následující den ukázalo, že nejde o nic vážného. 

         Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová 



 

 

Sušárna chmele před dokončením.  

Sušárna chmele u tyčové chmelnice má už pár dní novou 

střechu a fasádu, opravenou pec a nové rozvody tepla. 

Ještě chybí dokončit elektroinstalaci, opravit chmelové 

lísy a rošty, opravit vnitřní omítky a vymalovat. A pokli-

dit. Do chmelů zbývá už jen pár týdnů a tak je nejvyšší 

čas začít připravovat expozici uvnitř sušárny. Ve dvou 

podlažích hodlá sdružení Sušárna Kolešovice ve spolu-

práci s Rakovnicko o. p. s. trvale vystavit deset zastave-

ní piva - takzvaný pivní betlém. Na vnitřní stěny dalších 

podlaží pak budou rozmístěny informační panely        

věnované historii chmelařství a pivovarnictví na Rakov-

nicku a sušárnu chce sdružení využít pro exponáty týka-

jící se pěstování chmele v Kolešovicích a blízkém okolí. 

A tak je nejvyšší čas oslovit kolešovické, zda by se podí-

vali po svých půdách, sklepeních a stodolách, zda by 

mohli přispět k vytvoření chmelařské expozice v unikát-

ní sušárny chmele, pocházející z konce 19. století. Čle-

nové sdružení Sušárna Kolešovice přichází s představou, 

že by předměty  do 

sbírky byly obyvateli 

Kolešovic poskytnuty 

formou zápůjčky        

s tím, že u každého 

exponátu bude uve-

den jeho vlastník. 

Nabídku zapůjčení 

nebo případné daro-

vání předmětů souvi-

sejících s chmelař-

stvím a pivovarnic-

tvím v Kolešovicích 

nechť kolešovič-

tí  přednesou na obec-

ním úřadu. Vítány 

budou i pohlednice,   fotografie a další tiskoviny týkající 

se chmelů v Kolešovicích. Podrobnosti k zápůjčkám 

nebo darům budou ujednány do otevření expozice v su-

šárně se sdružením Sušárna Kolešovice.  

Sušárna chmele bude zcela jistě uvedena do provozu 

slavnostně v den kolešovické dočesné, to jest v sobotu 

30. srpna. Nicméně vyslovena byla úvaha o tom, že by 

sušárna ukázkově postaru sušila po několik dní chmelo-

vé sklizně v Kolešovicích. 

Opravu sušárny chmele v Kolešovicích realizovalo sdru-

žení Sušárna Kolešovice s podporou obce Kolešovice a 

společnosti Rakochmel s. r. o. z dotace Místní akční 

skupiny Rakovnicko.                  

Více informací o Sušárně Kolešovice naleznete na  

www.chmele.webnode.cz.             

         Radomír Dvořák 

Sušárna Kolešovice o. p. s. informuje …  

Kolešovická dočesná bude zahájena podáváním česáčské snídaně 

u tyčové chmelnice a po jejím skončení započne vlastní česání 

chmele. Česáčům chmele nabízíme přesnídávkovou polévku,      

vydatný oběd i chutnou svačinu. Po načesání první várky chmele 

bude (někdy v dopoledních hodinách) slavnostně zahájen provoz 

historické sušárny chmele. K vidění bude unikátní naučná stezka 

"Deset zastavení piva", během dne budou probíhat prohlídky     

sušárny chmele. Česání chmele bude česáčům zpříjemněno pís-

ničkami z doby Starců na chmelu. Po obědě k poslechu živá hudba 

a kolem 14 hodiny je očekáváno očesání posledního štoku. Po ce-

lou dobu dočesné bude k mání chutné občerstvení a dobré pivo 

především.  

 

Dopoledne a odpoledne přijedou do Kolešovic z Lužné poslední     

 prázdninové vlaky po muzejní železnici Kolešovka         

(jízdní řády na www.khkd.cz).  

 

Na dočesnou zvou všechny kolešovické členové sdružení Sušárna Kolešo-

vice, zastupitelé obce Kolešovice a společnost Rakochmel. 

http://www.chmele.webnode.cz
http://www.khkd.cz


 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

ZPRÁVIČKY Z MŠ 
2.6. - Byl uspořádán Den dětí v mateřské školce. Pro děti byly 

připraveny hravé soutěže se sladkými výhrami a závěrečným 

diskotačením. 

5.6. - Pro velký úspěch „Včeliček“ byla ve školce opět paní 

lektorka, tentokráte s programem Workshop „Čokoláda“. Děti 

se dozvěděly o historii čokolády, principech výroby a 

v neposlední řadě o výjimečnostech, které tento sladký produkt 

skýtá. V praktické části pak děti samy vyráběly čokoládové 

unikáty, které si následně mohly odnést domů. 

9.6. - V mateřské školce bylo uspořádáno představení „Vodník 

Puleček“ v podání divadla Sedmihlásek. 

18.6. - V místním kinosálu kulturního domu proběhlo divadelní 

představení „Hledá se kamarád“. U dětí sklidilo velký ohlas. 

24.6. - Proběhlo rozloučení s předškoláky. Zábavný program pojal jeho protagonista - Jakub Rucký - ve stylu disko-

téky a doplnil jej zábavnými soutěžemi. V závěru si všichni předškoláci odnášeli užitečné dárky do nastávajícího 

školního roku, ale též na volné prázdninové chvíle.   

           Za kolektiv MŠ - Simona Laštůvková 

PIVOVAR PLZEŇ 

3. června se část žáků osmé a deváté třídy zúčastnila 

exkurze do Plzně, jejímž hlavním cílem byla návštěva     

a prohlídka místního pivovaru. Pro některé z nich byla 

zážitkem už i jízda vlakem, kterým se většina dnes již 

málokdy sveze. 

V pivovaru se nás ujala velmi příjemná průvodkyně. 

Navštívili jsme varnu, spilku, sklepy i stáčírnu.       

Dozvěděli jsme se mnoho informací o historii pivovaru, 

o surovinách, ze kterých se pivo vaří, i o minulých         

a současných postupech výroby. Ve stáčírně jsme měli 

štěstí a viděli v chodu dvě plnící linky – na lahve            

i na plechovky.  

Z pivovaru jsme pokračovali do města. Řekli jsme si 

zajímavosti z historie i současnosti Plzně a ukázali si 

některé významné budovy. Poté měli žáci rozchod, který 

využili hlavně k hledání nejlepšího oběda a případným 

nákupům. Pak už vlakem zpátky domů. Protože nám 

přálo i počasí, tak se celý výlet povedl  

                       Mgr. Z. Krýsová 

NÁVŠTĚVA LÁN 

Protože se v občanské výchově v 6. třídě učíme o naší 

vlasti, udělali jsme si 28. května exkurzi do Lán. Navští-

vili jsme Muzeum T. G. Masaryka, kde jsme si prohlédli 

expozice věnované nejen období, kdy byl prezidentem, 

ale také např. jeho dětství nebo jeho rodině. Dále zde 

mají sbírky, které ukazují běžný život obyvatel v době 

první republiky. Viděli jsme, jak byla tehdy zařízena 

domácnost nebo některá pracoviště (četnická stanice, 

obchody), jak fungovala doprava nebo zde byly vystave-

ny reklamní letáky, noviny a fotografie z té doby. 

Dále jsme pokračovali do Muzea historických a sportov-

ních vozů. Tato prohlídka se líbila hlavně chlapcům, ale 

i dívky byly překvapeny, v jakých vozech se kdysi     

jezdilo. Nejvíce však většinu žáků zaujaly trenažery,     

na kterých si mohli auty sami zazávodit. 

Bohužel nám příliš nepřálo počasí, a tak poslední část 

exkurze neproběhla. Chtěli jsme se ještě podívat           

na místní hřbitov k hrobu našeho prvního prezidenta       

a jeho rodiny, ale pršelo a pršelo. A tak mají šesťáci typ 

na další výlet. Kromě hřbitova pak mohou navštívit         

i zámecký park, který je otevřen o víkendech.         

                                               Mgr. Z. Krýsová 

 PROJEKT KAREL IV.       

   

V letošním roce jsme se zapojili do projektu „Karel 

IV.“. Připravili jsme si práci pro dvě skupiny. První    

skupina (převážně mladších žáků, kteří navštěvují      

keramický kroužek) vytvářela korunovační klenoty,     

druhá skupina (žáci 8. ročníku) se pro změnu zabývala 

chemií (alchymií). 

Se svým výrobkem a nacvičeným programem 

s chemickými pokusy jsme vyrazili 26. 5.2014 na hrad 

Křivoklát. Zde jsme se setkali s dalšími skupinami žáků 

(ze ZŠ Kněževes, ZŠ Chrášťany a ZŠ Mšec). Tento den 

jsme si užili. Věříme, že se naše vystoupení a výrobky 

líbily. Do konce září můžete shlédnout výtvory všech 

zúčastněných. Jsou umístěny (jako v loňském roce)      

ve věži Huderka. Můžete také hlasovat pro ten, který se 

vám bude líbit. Budeme si držet palce, abyste si vybrali 

ten náš. 

        Mgr. J. Veselá, Mgr. M. Zápalová 



 

 

DEN DĚTÍ  

Při příležitosti blížícího se Dne dětí se uskutečnil v pátek 

30. května na naší škole dětský den. Pro žáky bylo     

připraveno 12 stanovišť, kde žáci rozdělení do deseti 

smíšených družstev plnili pohybové nebo vědomostní 

úkoly, jejichž tématem bylo především „Máme rádi    

Česko“. Poradili si nejen s kvízy o starých pověstech 

českých a o historii Prahy, ale i s úkoly ze zdravovědy, 

české literatury pro děti a mládež, hledali řeky, pohoří, 

města na mapě a povídali si o nich, poznávali české    

hrady a zámky známé nejen z českých pohádek, zopako-

vali si i dopravní značky a pravidla silničního provozu. 

Podle obrázků poznávali známé české sportovce a jejich 

sportovní disciplíny, nechybělo ani zopakování anglické 

slovní zásoby týkající se ekologie. Protože počasí nám 

příliš nepřálo, děti se zahřály během, jízdou na koloběž-

ce, hodem granátem na cíl, hrou kroketu a dalšími     

pohybovými činnostmi. Po splnění úkolů v tělocvičně       

proběhlo vyhlášení vítězů, pro které byly připraveny 

drobné odměny.           

          Mgr.  R. Zemjanková 

ZOOPARK CHOMUTOV  

12.6.2014 se vydali žáci 3. třídy na školní                   

výlet do ZOOPARKU Chomutov. Nejdříve si prohlédli 

zvířata v celém Zooparku, potom shlédli krme-

ní      tuleňů.  Následoval nákup upomínkových předmě-

tů v místním obchůdku, také 

si koupili něco dobrého na 

zub.     Myslím, že největší 

úspěch sklidila  jízda Safari 

expresem. Děti si zblízka 

mohly prohlédnout zvířata, 

která volně pobíhala v oboře, 

např. buvoly, jeleny, koně a 

další. Také přihlížely jejich 

krmení. Celá jízda byla     

komentována pracovníkem 

Zooparku.    Počasí nám po 

celý den přálo, děti se vrátily 

spokojené.               

                        Mgr.  R. Zemjanková 

DEN V TERÉNU 

Dne 23.6.2014 se žáci 1. i 2. 

stupně zúčastnili Dne v    

terénu. Malí žáci se vydali do 

Přílep, cestou plnili zadané 

úkoly, např. ošetření zlome-

niny v terénu, důležitá tel. 

čísla, hod na cíl, cestou sle-

dovali rostliny a zvířata.    

Zahráli si také různé hry. 

Starší žáci se podle mapy 

vydali    opačným směrem. 

Také řešili zadané úkoly, 

např. určování světových stran v přírodě, ošetření zraně-

ného, evakuační zavazadlo, orientační body v terénu, 

hod na cíl ap. Celé dopoledne nás doprovázelo krásné 

počasí.   

     Mgr.  R. Zemjanková           

MINIGOLF RAKOVNÍK 

Opět jako vloni se současní třeťáci vydali 24. června 

2014 na Minigolf do Rakovníka. Letošní počasí se nám 

daří, bylo opravdu krásně. Když jsme dorazili na hřiš-

tě ,zopakovali jsme si pravidla hry a také bezpečnosti     

a děti se rozprchly po areálu. Hrálo se ve dvojicích, ně-

kdy ve trojicích, na betonu i eternitu. Ukázkovou střelu 

nám předvedl Ondra Škaloud, žák gymnázia, který hraje   

minigolf závodně. Děti si během hry odskočily koupit 

do místního obchůdku pití či zmrzlinu. Všichni se           

v   poledne spokojeně vrátili do Kolešovic. Tak snad 

zase za rok. 

                                                        Mgr.  R. Zemjanková 

POŽÁRNÍ OCHRANA OČIMA DĚTÍ  

Během letošního jara se žáci 1. a 2. stupně naší školy 

zúčastnili soutěže „Požární ochrana očima dětí“. Tato 

soutěž má vždy výtvarnou a literární část a je rozdělena 

na několik skupin podle věku dětí. Letos se ve výtvarné 

části vedlo Marku Veverkovi z 6. třídy, který ve své 

kategorii obsadil 2. místo v okrese. 

            Mgr. Z. Krýsová 

OBHAJOBY ABSOLVENTSKÝCH PRACÍ 

V pondělí 9. června a ve středu 25. června proběhly na 

naší škole jako každoročně obhajoby absolventských 

prací žáků 9. třídy. Žáci ve svých 

prezentacích seznámili komisi a 

spolužáky s obsahem své práce, 

vysvětlili, proč si téma zvolili, 

zmínili se o zajímavostech a      

odpovídali na případné dotazy. 

Všichni práce odevzdali včas a 

splnili všechna kritéria. Jako     

nejlepší byly letos ohodnoceny 

hned  dvě práce  - Portrét Michaely 

Viktorové a Kytara Markéty     

Brabcové.  

             Mgr. M. Zápalová 

       PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE 

Ve čtvrtek 12. června  se konalo 

slavnostní „ Pasování na čtenáře“, 

na které byli pozváni rodiče. Žáci 

1. třídy vystoupili s pásmem taneč-

ků, písniček a básniček. Poté všem 

přítomným předvedli, jak se nauči-

li pěkně číst a byli pasování         

na čtenáře královskou družinou         

9. třídy  

ŠKOLA NANEČISTO 

V pondělí 12. a 19. května          

proběhla na naší škole dvě setkání  

předškoláků  a rodičů s paní učitelkou budoucí 1. třídy. 

Děti plnily  první úkoly v opravdových školních lavicích 

– stříhaly, vybarvovaly, počítaly a poznávaly barvy        

a geometrické tvary.  Také vyplnily své pracovní listy. 

Rodiče byli seznámeni s přístupem k prvňáčkům a vyba-

vením do 1. třídy.  Mgr. M. Zápalová 



 

 

HLEDÁ SE KAMARÁD 

 

Ve středu 18. června se žáci    

1. až 5. ročníku zúčastnili diva-

delního představení ,,Hledá se 

kamarád" z cyklu ,,Poví ti to 

přísloví." Představení se dětem 

opět líbilo. Díky šikovnosti 

herců byly děti vtaženy do děje 

pohádky a společně     hledali 

kamaráda. Už se těšíme          

na    podzim na novou pohádku. 

   

        Mgr. K. Kolářová  

Zleva stojící: Mg. M. Zápalová, P. Kahát,      
F. Drvota, D. Roušavý, O. Neveďal, L. Vintr, 
R. Marek, J. Laštůvka, PaeDr. V. Hartmanno-
vá          

sedící: B. Veverková, M. Brabcová, S. Růžičko-
vá, A. Sýkorová            

klečící: R. Hroudová, M. Viktorová, D. Matěj-
ková,  

Poslední školní den 27.června  se deváťáci nesešli jako obvykle 

ve třídě, ale na Obecním úřadě v Kolešovicích, kde jim bylo 

slavnostně předáno poslední vysvědčení 

panem místostarostou Jaroslavem Ková-

řem a byli ostužkováni paní zastupitelkou 

Jiřinou Poděbradskou.   Kromě vysvědče-

ní obdrželi i absolventský list. 

Přejeme jim krásné prázdniny a hodně 

úspěchů do dalšího studia!  

  Mgr. M. Zápalová 

EXKURZE 5. TŘÍDY DO PRAHY     
Žáci 5. třídy se během roku seznámily s příběhy staré Prahy, četli si v hodinách 

Českého jazyka o pověstech, které tvořily dějiny našeho národa a protože je nej-

lépe, když člověk vidí místa o kterých si čte na vlastní oči a může si udělat o sku-

tečnosti svůj vlastní obrázek vydaly se děti z 5.třídy na tato historická místa 

osobně.  Cílem byl historický Vyšehrad, kde je uchvátila hlavně výška skály,     

ze které se vrhl Šemík se svým pánem do hlubin Vltavy. Při toulkách Prahou 

jsme navštívili Pražský hrad se svou dominantou -  Katedrálou  sv. Víta, Zlatou 

uličkou a Daliborkou. Na Staroměstském náměstí jsme vzpomenuli památku 

popravených českých pánů, zhlédli Pražský orloj a vydali se k místu, kde byl dle 

pověsti vytvořen Golem – Židovskému městu. V závěru jsme ještě navštívili 

Václavské náměstí se sochou sv. Václava a po pozdním obědě se vydali zpět ku 

královskému městu Rakovník a pak domů do Kolešovic. Exkurze pomohla dětem 

zorientovat se v dějinách, místopisu a krásách našeho hlavního města. 

         

     Mgr. L. Fukárek  

SLAVNOSTNÍ PŘEDÁNÍ VYSVĚDČENÍ 

Umíráček – malý zvon, vyzvánějící pří úmrtí člověka. Doprovázel pohřební  průvod ze vsi ke hřbito-

vu. Tam se zemřelému na poslední cestu k hrobu zvonilo umíráčkem hřbitovním. Ten kolešovický 

pocházel z roku 1927 a byl ulitý Richardem Heroldem 

v Chomutově. Vysoký 56 cm, hluboký 44 cm a 

v průměru měřil 56 cm. Vážil 108 kg a jeho cena byla 

asi 100 tis. Kč. Měl ornament v podobě růže a na boku 

nápis: ZU EHREN /DES IM WELTKRIEGE/ 1916 

VERSTORBENEN  WENTZL VOIGT/. Věnoval 

Wentzl Voigt na počest zemřelým ve světové  válce 

v roce 1916.    Zvon byl odcizen pro pár korun. Přestože 

se, díky všímavosti našich obyvatel a práci policie  pa-

chatel našel, kde je konec zvonu se zatím nepodařilo 

vypátrat. Už nikomu nezazvoní. Škoda, že neodzvonilo     

zlodějům, krádežím a těm, kteří krádeže výkupem kovů 

podporují.                                  -  li  - 

SBĚR ŽELEZA – AKCE POŘÁDANÁ ŠKOLOU 

V úterý 10. června se uskutečnil sběr železa. Děkujeme obci Kolešovice za půjčení traktoru s valníkem. Panu řidiči 

Jaroslavu Čečrdlemu za ochotu a samozřejmě všem, kteří nám železo darovali.   - jp - 

… a kousek historie je pryč 



 

 

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let  a po 80 roce každý rok  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 19.09.2014 

 

M a r i e  Š a l á t o v á   

I n g e b o r g  Č e r n á   

   

 

J a r o s l a v  M e n z l  

V l a d i m í r  J e ž e k  

    

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ČERVENCI A SRPNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

Počasí v obci. Jak bylo ? 

Č E R V E N  

T EP L O TY V Č E RV NU  [ ° C]  
SR Á ŽK Y V  Č ER VN U   

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2012 35,5 30.06.2012 1,0 06.06.2012 18,01 55,5 22,0 21.06.2012 

2013 37,5 18.06.2013 6,0 28.06.2013 17,16 137,5 23,0 01.06.2013 

2014 36,5 09.06.2014 5,0 02.06.2014 17,49 33,0 14,0 25.06.2014 

K V Ě T E N  

T EP L O TY V KV Ě T NU    [ °C]  
SR Á ŽK Y V K V Ě TN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2012 32,5 11.05.2012 - 0,5 18.05.2012 15,96 29,5 10,0 31.05.2012 

2013 26,5 17.05.2013 2,5 13.05.2013 12,65 125,0 21,0 31.05.2013 

2014 31,0 22.05.2014 - 1,0 04.05.2014 13,19 71,0 12,0 17.05.2014 

Údaje stále dodává P. Randsdorf 

Společenská kronika   

 
    Dne 8. července 2014 nás opustila paní Květoslava KOVANDOVÁ.   

             Č e s t  j e j í  p a m á t c e  ! 

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

   12. července 2014     Veronika Drozdová a Jaroslav Havlát, Třebichovice  

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

